
Algemene beschouwingen 2021

Het college heeft de Kadernota de titel meegegeven “Gezond de toekomst in!”.

Na 1,5 jaar corona-crisis lijkt het erop dat we weer met een goed gevoel naar 
de toekomst kunnen kijken. De economie begint weer te draaien en de 
gezondheidsrisico’s nemen af door de vaccinaties. Hierdoor krijgen we onze 
gewenste vrijheden steeds meer terug. Vrijheden die we moeten koesteren en 
niet als vanzelfsprekend moeten beschouwen. Waarbij we aandacht voor 
elkaar moeten blijven houden.

Ook financieel staat Laarbeek er goed op. Zodanig dat we zelfs na kunnen 
denken over extra doelen waarbij we Laarbeek meer toekomstbestendig 
kunnen maken, de bewoners meer van dienst kunnen zijn en de leefomgeving 
kunnen verbeteren.

De volgende onderwerpen vragen echter wel om extra aandacht: 
Onderwerp 1: Woningtekort
Landelijk maar zeker ook in Laarbeek neemt de vraag naar koop- of 
huurwoningen toe. Dit tekort zorgt ervoor dat jongeren naar elders moeten 
verhuizen of niet op zichzelf kunnen wonen. Daarnaast kunnen ouderen 
moeilijk een overstap maken naar een kleinere en voor hen comfortabele 
woning. Uit de demografische ontwikkelingen blijkt dat de behoefte aan deze 
eengezinswoningen groter wordt in de komende jaren, waardoor het tekort 
alleen maar toeneemt. Om deze impasse te doorbreken dienen wij een motie 



in (Motie 1). Hierin willen we naar behoefte huurwoningen bouwen aan de 
randen van de verschillende kernen van Laarbeek. Het betreft geen 
permanente woonlocaties maar woonlocaties welke gedurende 15-20 jaar 
blijven bestaan. Bij een akkoord voor deze motie zullen richting de begroting 
middelen gereserveerd moeten worden om bij deze woonlocaties de 
infrastructuur, zoals riolering en toegangswegen, te kunnen bekostigen. Naar 
onze mening moet dit onderwerp een belangrijk speerpunt zijn waarvoor we 
middelen vrij moeten maken. Het verbeteren van het wonen in de eigen kern 
straalt positief uit naar alle andere activiteiten binnen een kern om de 
leefbaarheid goed te houden.

Onderwerp 2: Energietransitie en klimaatbeleid
In de kadernota’s van de komende jaren zal dit een steeds terugkerend 
onderwerp worden. Verslappen van de aandacht hiervoor kan niet aan de orde 
zijn. Zorgelijk is hierbij dat de capaciteit van het netwerk niet op orde is. Steeds 
meer, ook kleinschaligere, plannen, komen hierdoor in de knel, met als gevolg 
dat de energietransitie dreigt tot stilstand te komen. Landelijk zal hiervoor het 
voortouw genomen moeten worden om dit netwerk voor de langere termijn op 
orde te hebben. Dat iedereen bij zal moeten dragen om dit te bereiken lijkt ons 
evident, aangezien het een gezamenlijk probleem is dat we gezamenlijk naar 
vermogen zullen moeten dragen.
Maar het ontwikkelen van de plannen die moeten leiden tot het slagen van de 
transitie mogen niet stoppen. Maar dit moeten wel realistische plannen zijn. 
Inwoners van Laarbeek die zorgen hebben over mogelijke plannen in hun 
omgeving in de toekomst moeten tijdig op de hoogte worden gebracht over 
het realisme van deze plannen. Met name de komst van windmolens in het 
noorden van Mariahout leidt tot zorgen van de bewoners over de gevolgen 
voor hun woon- en leefklimaat. Onduidelijk blijft echter of plaatsing van 
windmolens in die omgeving wel realistisch is. Wij willen die onduidelijkheid op 
korte termijn wegnemen. Hiertoe dienen wij een motie in (Motie 2).

Onderwerp 3: Bereikbaarheid en verkeersveiligheid gemeente Laarbeek
Prettig is het om te lezen in de Kadernota dat het college middelen vrij kan 
maken om de kruising bij de Hoofakker/Deense hoek verkeersveiliger te 
maken. Wij zouden graag zien dat onderzocht wordt hoe bij aanpassingen van 
deze kruising ook de verkeersontwikkeling in de kern van Lieshout positief kan 
worden beïnvloed. Mogelijk slaan we dan twee vliegen in één klap. 
Echter bij de verbetering van de bereikbaarheid en de doorstroming van het 
verkeer door de kernen van Laarbeek worden weinig stappen gezet. Onze 
voorspelling ten aanzien van het advies over de aanpassingen van de N279 van 



het StAB aan de Raad van State lijkt uit te komen. Daarnaast hebben wij grote 
twijfels over het voorliggende plan van de Provincie ten aanzien van de 
aanpassingen bij de Beekse brug om de doorstroming te bereiken. Naar onze 
mening leidt het voorliggende plan niet tot de gewenste oplossing. Helaas 
heeft de provincie op ons alternatieve plan niet inhoudelijk gereageerd. Vanuit 
de Laarbeekse politiek zullen we ons toch meer moeten laten horen, willen we 
niet de politiek van Gemert-Bakel leidend laten zijn bij het ontwikkelen van de 
plannen van de provincie bij de Beekse brug.

Onderwerp 4: toezicht en handhaving
Vorig jaar is onze motie “inzicht resultaten toezicht en handhaving gemeente 
Laarbeek” overgenomen door het college. In de motie was aangegeven: 
“Uiterlijk in maart 2021 de resultaten voor te leggen aan de raad waarbij deze 
kan afwegen of middelen middels de Kadernota 2021 moeten worden 
vrijgemaakt”. Zoals reeds aangegeven door het college kon deze duidelijkheid 
niet worden gegeven voor mei 2021. Onze vraag aan de portefeuillehouder is 
wanneer deze informatie beschikbaar komt, zodat duidelijk wordt of voor de 
begroting 2022 extra personele inzet nodig is (vraag 1). We vinden deze 
informatie van belang om een goede invulling te geven aan de toekomstige 
omgevingsvisies welke opgesteld moeten worden.

Onderwerp 5: Natuurontwikkeling ‘t Gulden Land
De ontwikkelingen van ’t Gulden Land juichen wij toe. In de huidige situatie 
betreft een deel van het gebied reeds een omgeving waar dieren en vogels in 
alle rust kunnen verblijven. Wel vindt er nog verstoring plaats doordat een 
belangrijk deel van het gebied momenteel in gebruik is voor normale 
landbouwactiviteiten. Het gebied kan vooral door een herbestemming van deze 
landbouwgronden een belangrijke meerwaarde krijgen voor de natuur. Om als 
natuurcompensatie te dienen moet deze meerwaarde niet worden verstoord 
door nieuwe activiteiten. Bij de definitieve herinrichting van het gebied dient 
hiermee rekening te worden gehouden. 

Onderwerp 6: De Heuvel in Lieshout
In de tweede helft van 2021 zal er meer duidelijkheid komen over hoe de 
Heuvel en haar omgeving zal worden ingericht. Stichting Plan Lieshout heeft 
hier een goede inbreng in. Wij hopen dat zij in samenwerking met gemeente 
Laarbeek en projectontwikkelaar Rialto komen tot het beste plan, waarbij wat 
ons betreft de Heuvel als beleefplein een prominente rol speelt. De huidige 
plannen A en B moeten hierbij niet teveel leidend zijn. De partijen moeten zich 
vrij voelen om van deze plannen af te wijken indien dit beter past bij de wensen 



van de inwoners van Lieshout. Belangrijk is dat de voorzieningen in Lieshout 
behouden blijven. Inbreng of standpunten van inwoners zijn wenselijk maar 
moet wel plaatsvinden op basis van de juiste informatie en niet op basis van 
onderbuikgevoelens.

Onderwerp 7: Jeugdzorg
Steeds meer krijgen we berichten dat kwetsbare kinderen onvoldoende 
beschermd kunnen worden en te lang moeten wachten op de meest passende 
hulp. Wij pleiten er daarom voor dat de verwachte zorggelden, die in de 
komende periode beschikbaar komen, niet gelabeld worden aan vaste 
zorgtaken. Belangrijk is dat deze gelden vrij inzetbaar zijn voor urgente 
zorgvraagstukken zoals hierboven één is genoemd. Graag horen wij hoe de 
portefeuillehouder hierover denkt (vraag 2).

Ten slotte wil ik namens CDA Laarbeek onze waardering uitspreken voor alle 
medewerkers binnen de gemeente Laarbeek. Zij hebben er mede voor gezorgd 
dat de Kadernota kan worden gepresenteerd zoals deze nu voor ons ligt. Uit 
een recente RIB blijkt dat Laarbeek nog steeds de klus geklaard krijgt met 
minder personeel en minder inhuur in verhouding tot andere gemeenten. Het 
ziekteverzuim is relatief laag maar wij willen het college vragen om alert te 
blijven op de werkdruk en waar nodig ons om extra middelen te vragen voor 
bijstand. Een niet goed werkend ambtelijk apparaat zal negatieve gevolgen 
hebben voor onze inwoners en dit moeten we voorkomen. 


